
Slováci, neignorujte budúcnosť, lebo budúcnosť bude ignorovať vás! 

 

Spolu sa minulých volieb do európskeho parlamentu zúčastnilo niečo cez 1 000 000 

slovenských voličov. Konkrétne sa zúčastnilo len 1 007 398 z potenciálnych 4 429 801 

voličov. To predstavuje volebnú účasť 22,74 percenta. Keď som sa začal zaujímať o tieto 

informácie,  bol som veľmi zvedavý, čo zistím. A po zistení výsledku som zostal v šoku 

a neveriacky som hľadel na obrazovku. To predsa nemôže byť pravda! Po niekoľkých 

sekundách som si to ešte raz skontroloval, ale moje kontrolovanie výsledky nezmenilo. 

Nemyslel som si, že to bude až takéto zlé! V kútiku duše som dúfal, že sme maximálne na 

piatom mieste od konca rebríčka. Zistil som, že sme krajina s najmenšou účasťou v 

európskych voľbách. Je to smutné, lebo si myslím, že Slovensko nie je krajina, ktorá by mala 

byť na chvoste krajín Európskej únie.  

Slovensko je pomerne vyspelá krajina v porovnaní s ostatnými krajinami. Ale prečo 

máme takú veľmi nízku účasť v európskych voľbách? Hneď mi napadli otázky. Kde sú tí 

všetci ľudia na Slovensku? Čo nechcú aj oni lepšiu budúcnosť a využiť svoje práva 

demokracie, a vyjadriť svojou účasťou svoj názor? Chvíľku som sa nad tým zamýšľal, no 

potom mi napadla ďalšia dôležitá otázka. Čo by sa muselo stať, aby sme sa začali zaujímať o 

európske voľby?  

Podľa mňa existuje niekoľko možností. Začnem, bohužiaľ, tým najhorším scenárom a 

ten je, že by musel nastať nejaký obrovský konflikt a ľudia by sa začali zaujímať, kto ich bude 

reprezentovať a zastupovať či vykonávať dôležité rozhodnutia. Ale mohlo by sa stať, že by 

bolo neskoro. Pri troche nešťastia by sa mohlo stať, že by boli pri moci ľudia, ktorých 

nezaujíma dobro ľudstva, ale vlastné, idealistické názory a postoje. A ľudia by s tým už nič 

moc nedokázali urobiť. Ako už vieme, nie z príliš dávnej histórie, že keď sa k moci dostanú 

príliš provlasteneckí politici, nie je to dobré. Ponúkajú riešenia problémov či už na vlastnom 

území, alebo riešenia globálnych problémov. Presadzujú si svoje názory svojimi výbornými 

rečníckymi schopnosťami a tým zaujmú veľké masy ľudí. 

Ďalšia možnosť je, že by musela nastať obrovská zmena vo forme vládnutia, že by 

jednotliví reprezentanti danej krajiny boli špičkami a odborníkmi v tom, čo robia a čo 

reprezentujú. Ľudí by to zaujalo a začali by sa zaujímať o nový štýl vládnutia. Vláda 

napríklad vedcov, vyštudovaných ľudí s vysokoškolským vzdelaním, ale v takom zmysle, že 

majú vyštudovanú rozumnú, zmysluplnú vysokú školu, ako je napríklad nejaká technická, 

jednoducho nejako vedecky orientovaná škola. Možno nebude v tom politickom svete 

využívať presne to čo sa učil, ale bude vedieť rozmýšľať logicky a prakticky a to je hlavné, 



lebo to sa na takých školách učí. Je potrebné študovať také odvetvia na vysokých školách, 

ktoré za to stoja. Skúste si predstaviť, ako dobre by nám bolo, teda aspoň minimálne lepšie, 

ak by našim krajinám vládli poriadne vzdelaní ľudia, ktorí chcú dobré veci pre ľudstvo a nie 

pre seba a pre svojich ľudí. Nuž, ale nastáva tu jeden veľký problém. Či by takéto niečo chceli 

takí ľudia robiť. Ja sám sa chcem v budúcnosti pohybovať v oblasti vedy a nie som si istý, či 

by som chcel robiť v politike. A ako budúci vedec mám také názory, ktoré by väčšine ľudí 

nevyhovovali, ak by som pôsobil v politike. Jedným z mojich želaní je, že chcem hlavne robiť 

dobré veci pre ľudstvo a nie pre ľudí. Čo samozrejme myslím len v tom najlepšom zmysle. 

Napríklad, keď niekedy debatujem s rovesníkmi na celkom takú aktuálnu tému a to je 

automatizácia pracovných miest a podobne. Ja hovorím, že je to výborná vec, že dokážu robiť 

nejakú namáhavú, neustále sa opakujúcu prácu namiesto ľudí a častokrát lepšie a 

efektívnejšie. Dokonca by to zabránilo fyzickému, ale aj psychickému vyčerpaniu ľudí, ktoré 

takéto práce spôsobujú. Ale moji rovesníci na to argumentujú tak, že veľa ľudí by prišlo o 

prácu, a že by nemali čo robiť. Ja to chápem, ale technická inovácia a pokrok sa nedajú 

zastaviť. Aj napríklad taký budík, ktorý nás skoro každé ráno budí do práce či do školy 

nahradil toho, čo kedysi dávno chodil po uliciach a budil ľudí do práce. Tiež to pomohlo a 

uľahčilo život, a nahradilo, ako už vidíme, pomerne zbytočnú prácu. A preto by som to 

spravil  napríklad tak, že by som na to mladých ľudí teraz upozornil,  nech sa na také práce 

ani nepozerajú, nech si nemyslia, že to budú robiť celý život. Aj tak nejaká celková 

automatizácia by neprebehla tak rýchlo, ale až o niekoľko rokov, a tak starší ľudia nech si už 

odrobia ich práce, ale nech mladí ľudia si nemyslia, že budú v nejakom závode robiť 

jednotvárnu robotu celý život. Nahradia ich stroje, a tak takéto jednoduché práce už nebude 

musieť nikto robiť. Možno to znie drasticky, ale je to tak, minimálne to tak bude o niekoľko 

rokov! A budú takto od začiatku smerovaní k prácam, ktoré si vyžadujú rozmýšľanie.  

Veľakrát aj v takých závodoch sú múdri, talentovaní ľudia, ale premárnili svoj 

potenciál a tomu by som chcel zabrániť. Aj ja sám to vidím v triede, v škole, že sú tam múdri 

žiaci, ktorí vedia rozmýšľať, len sa im nechce učiť a nevyužívajú svoj potenciál. A hlavne, 

najväčší problém je, že mladí ľudia hľadia teraz len na peniaze. Ak by sa každý snaží svet 

spraviť lepším miestom, tak by sa nám omnoho lepšie žilo. Len si predstavte, aký by bol svet, 

kebyže je na svete omnoho viac vedcov, lekárov, výborných učiteľov, ktorí by toto všetko 

umožnili a iných dôležitých ľudí. Osobne si myslím, že by bolo ľudstvo na úplne inej úrovni. 

Ale možno som len týmto názorom predbehol dobu. 

Alebo sa môže stať, že by nastala nejaká reforma, ktorá by spôsobila to, že by 

Európska únia mala taký veľký vplyv na Slovensko, že by sa ľudia začali zaujímať o túto 



tému. Som si istý, že by sa zväčšila účasť vo voľbách, keby Európska únia zasahovala do 

niečoho, čo by sa väčšine ľuďom nepáčilo. A ako to už býva v politike, stalo by sa to hneď 

horúcou témou a určite by sa našli takí, ktorí by zvažovali vystúpenie z Európskej únie. A zas 

na druhej strane, veľa ľudí by nechcelo, aby sme odišli z Európskej únie a snažili by sa tomu 

zabrániť vo voľbách. Tak by sa Slovensko rozdelilo na dva tábory. Jeden tábor by chcel odísť 

z  únie a druhý tábor by chcel ostať. Výsledkom toho by bol väčší záujem o európske voľby a 

podľa môjho názoru, rekordná účasť vo voľbách.  

Jedna z ďalších možností, ktorá by mohla spôsobiť väčší záujem je, že by sa populácia 

zmodernizovala a zaujímala sa nielen o domáce voľby, ale aj medzinárodné, ktoré do veľkej 

miery ovplyvňujú dianie aj tu u nás na Slovensku. Lebo, ako už vieme, mladí ľudia sa 

nesústredia len na veci tuzemské, ale nazerajú aj za oponu hraníc nášho štátu, či už s cieľom 

zamestnania v zahraničí, alebo iných vecí.  Alebo čisto zo zvedavosti, čo sa deje vo svete. 

Bohužiaľ, staršia  generácia je na tom inak. Tá si hľadí na svoj politický vzor a nedá naňho 

dopustiť, aj keby spravil neviem čo a často nerozmýšľa nad tým, čo vraví, ale sú si na 100% 

istí, že hovorí pravdu. A táto staršia generácia sa nezaujíma až tak o veci zahraničné, ako 

dnešná mladá generácia, či už z toho dôvodu, že nemajú taký ľahký a rýchly prístup k 

informáciám ako dnešný mladý človek.  Možno aj preto je tá účasť vo voľbách taká nízka. 

Ale skôr by som videl problém v mladšej generácii a ľuďoch stredného veku, ktorí nemajú 

účasť takú, akú by mali mať! Práve oni by sa mali zaujímať o voľby a voliť si svoju 

budúcnosť! 

Nemôžem zabudnúť na to, že by iste prispelo k väčšiemu záujmu o voľby, keby sa na 

stredných školách viac diskutovalo na hodinách občianskej výchovy o Európskej únii 

a celkovo o voľbách. Lebo práve tu sa nachádzajú perspektívni prvovoliči s otvorenou 

mysľou. Preto je podstatné, aby mladí v školách získali viac informácií a určite by zistili, 

prečo je nutné sa zúčastňovať volieb a brali by to ako svoju občiansku povinnosť počas 

svojho života. Dozvedeli by sa, na čo všetko majú takéto voľby dopad v ich životoch. Už v 

mladom veku by pochopili, že môžu rozhodnúť o budúcnosti ich krajiny. 

Dúfam, že v tohtoročných voľbách bude účasť oveľa vyššia a ľudia na Slovensku 

vyjadria svoj názor, a zapoja sa do medzinárodných tém.  Nebudeme už len potichu zazerať, a 

potom sa už zbytočne sťažovať. Tento rok sa už aj ja môžem zúčastniť volieb a určite tak aj 

urobím. A chcel by som aj ostatných povzbudiť k tomu, aby sa zúčastnili európskych volieb a 

upozorniť hlavne na to, aby sa rozhodovali rozumom a nie pocitmi! Pri politike treba 

rozmýšľať a nenechať sa ovplyvniť. Ide o našu budúcnosť! Taktiež pevne verím, že sa hlavne 

mladá generácia, budúcnosť nášho národa, zapojí do európskych volieb, a tak prispeje k 



lepšej budúcnosti či už tu na Slovensku, alebo vo svete. Najradšej by som bol, aby sa zvýšil 

záujem o voľby tak, že si ľudia uvedomia, že ide o ich budúcnosť a budúcnosť ľudstva ako 

takého. Snáď si vyšší záujem nevynúti niečo zlé. Ale aby som to zakončil pozitívne, tak 

verím, že aj takáto malá krajina, ako je Slovensko, dokáže urobiť veľké zmeny vo svete, ktoré 

nás dovedú k svetlejším zajtrajškom. 


